
2017D18795 INBRENG VERSLAG VAN EEN SCHRIFTELIJK OVERLEG 

Binnen de vaste commissie voor Sociale Zaken en Werkgelegenheid 
bestaat de behoefte enkele vragen en opmerkingen voor te leggen aan de 
Staatssecretaris van Sociale Zaken en Werkgelegenheid over de Evaluatie 
en voorhang verlenging ESB-regeling inzake jongeren met ernstige 
scholingsbelemmeringen (Kamerstuk 31 224, nr. 39). 
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I Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

Vragen en opmerkingen van de leden van de VVD-fractie 

De leden van de VVD-fractie hebben kennisgenomen van het voorstel om 
de ESB-regeling tijdelijk te verlengen. Zij vinden het positief om te lezen 
dat 89% van de deelnemers een certificaat of een diploma behaalt. In de 
evaluatie staat verder te lezen dat de helft van de deelnemers na het 
scholingstraject via de scholingsinstelling geplaats wordt in betaald. En 
nog eens een aanzienlijk deel komt aan het werk buiten deze plaatsingen 
om. Het is goed te lezen dat deze doelgroep via deze ESB-regeling alsnog 
aan een diploma of certificaat en uiteindelijk werk komt. Wel hebben de 
leden van de VVD-fractie naar aanleiding van de evaluatie van Regioplan 
naar de ESB-regeling en het voorgenomen besluit om de ESB-regeling 
tijdelijk te verlengen nog wel enkele vragen over de ESB-regeling. Dit ziet 
vooral op de relevantie van een afzonderlijke subsidieregeling en de 
aansluiting met het reguliere onderwijs. 

Is de regering het met de VVD-fractie eens dat scholing op regulier 
onderwijs het doel moet zijn en dat de inzet dus moet zijn om uitval op de 
reguliere school zo veel mogelijk te voorkomen? 

De regering schrijft dat met het wegvallen van de ESB-regeling jongeren 
tussen wal en schip dreigen te raken. Tegelijkertijd schrijft zij dat de 
ESB-regeling zeer regionaal is en dus niet landelijk is verspreid. Zou de 
regering kunnen uitleggen waar de jongeren terecht komen die in principe 
in aanmerking komen voor de ESB-regeling maar niet onder de regionale 
dekking vallen? Wat is het precieze bereik van de regeling? Wat is de 
omvang van de doelgroep? 

In de evaluatie van de ESB-regeling door Regioplan (bijlage bij Kamer-
stuknummer 31 224, nr. 39) staat te lezen op pagina VI dat: «het ontbreken 
van een voorziening voor de ESB doelgroep betekent overigens niet dat 
dit alleen via een subsidieregeling georganiseerd kan worden». Kan de 
regering deze zin nader toelichten? 

De leden van de VVD-fractie hebben vragen bij de kosten per traject. In de 
evaluatie geeft Regioplan aan dat de kosten variëren tussen € 55.000 en 
€ 69.000 per traject. Dit zijn relatief grote verschillen. Kan de regering deze 
verschillen in kosten verklaren? De evaluatie geeft aan dat er meer 
deelnemers zijn te bereiken met hetzelfde budget. Kan de regering 
uitleggen hoe ze dit wilt gaan bereiken? Is de regering bereid dit ook als 
voorwaarde aan de tijdelijke verlenging van de subsidieregeling op te 
nemen? 

In de brief van 2013 (Kamerstuk 31 224, nr. 38) schrijft de regering dat er 
wordt ingezet op samenwerking met reguliere scholen zodat de regeling 
in meerdere regio’s beschikbaar is. Hoe staat het met deze inzet en welke 
resultaten zijn er tot nu toe bereikt? Kan de regering toezeggen dat deze 
voorwaarde ook aan een eventuele nieuwe regeling wordt gekoppeld? 
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De regering is voornemens om in de eerste helft van 2018 een verkenning 
naar de Kamer te doen komen. Kan de regering toezeggen in deze 
verkenning ook een kosten-baten analyse mee te nemen? Uit de evaluatie 
uitgevoerd door Regioplan blijkt deze analyse op de ESB-subsidieregeling 
nog te ontbreken. Kan de regering daarnaast toezeggen in de verkenning 
expliciet op te nemen of na 2020 de ESB-regeling geïntegreerd kan 
worden in het passend onderwijs en welke stappen daarvoor nodig zijn? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de PVV-fractie 

De leden van de PVV-fractie hebben met interesse kennisgenomen van de 
Evaluatie en voorhang van verlenging ESB-regeling inzake jongeren met 
ernstige scholingsbelemmeringen en hebben vooralsnog geen verdere 
vragen. 

Vragen en opmerkingen van de leden van de D66-fractie 

De leden van de D66 hebben met interesse kennisgenomen van de 
Evaluatie en voorhang verlenging ESB-regeling inzake jongeren met 
ernstige scholingsbelemmeringen. Gezien deze uitkomst van de evaluatie 
steunen wij het voornemen van de Staatssecretaris de ESB-regeling 
tijdelijk te verlengen om zo de continuïteit van ondersteuning voor deze 
jongeren veilig te stellen. 

II Antwoord/Reactie van de Staatssecretaris 
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